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با  را  ارتباط خود  توانسته  اخیر  امارات در سال های 
قدرت های منطقه و قدرت های بزرگ اقتصادی دنیا افزایش 
گر ائتلافی با کشورهای عربی ایجاد می کند در جهت  دهد، ا
اهداف خودش است، این کشور مخصوصا به ظاهر روی 
بنادر حساسیت خاصی دارد و عمده سرمایه گذاری خود را 
به سمت بنادر برده است و الان هم در بخشی از یمن و دهانه 
باب المندب حضور پیدا کرده است. امارات در بسیاری از 
بنادر دنیا نقش بازی می کند و رقابتی هم با کشورهای منطقه 
از جمله عربستان سعودی و قطر دارد. این کشور توانسته در 
سال 2024 اولین مقصد میلیونرهای دنیا باشد. روند خروج 
که نگاه می کنیم  کشور های مختلف دنیا را  میلیونرها از 
می بینیم میلیونرها از کشورهایی مثل چین، انگلستان، 
ج می شوند و زمانی که پول این افراد را مورد  هند و... خار
بررسی قرار می دهیم می بینیم اولین مقصد آنها در سال 
2024 امارات بوده است و مقصد بعدی آنها آمریکا، کانادا، 
، امارات  استرالیا بوده است. یعنی در بین این چند کشور
اولین جایی است که پول این افراد به آن وارد می شود و بعد 
کشورهای دیگر و این نشان می دهد که در دنیا اقتصاد حرف 
اول را می زند. وقتی کشوری بدون داشتن منابع زیرزمینی و 
سابقه تمدنی بالغ بر هزار و هفتصد- هشتصد میلیارد دلار 
ذخایر ارزی داشته باشد که به واسطه  موقعیت خاص و 
فراهم کردن محیط امن اقتصادی به آن دست پیدا کرده، 
قطعا بلند پروازی های خود را خواهد داشت. به نظر می رسد 
داستان جزایر سه گانه در راستای بلند پروازی های امارات 
است و این کشور مایل است در منطقه برای خود نقش 
گرچه امارات فاقد نیروی نظامی به آن معناست  بازی کند، ا
ولی دارد تلاش می کند تا در منطقه نقش بازی کند و در همه 
نقاط منطقه به نحوی شیطنت خود را ایفا کند. در موضوع 
گر چه به نتیجه ای نخواهد رسید ولی  جزایر سه گانه نیز ا
فشار خود را وارد می کند. بعید به نظر می رسد که امارات 
به لحاظ حقوقی بتواند این جزایر را تحت تملک خود در 
بیاورد، اتحادیه اروپا هم در این خصوص قطعنامه ای صادر 
نکرده است و فقط بیانیه صادر کرده است و در مجموع 
اینکه امارات ابزارهای ممکن برای دستیابی به این جزایر 
را از نظر حقوقی و قانونی ندارد. قبلا همیشه در بیانیه ها 
درخواست می کرد تا این موضوع را به دادگاه های بین المللی 
ارجاع دهند که ایران می گفت دلیلی ندارد در موضوعی که 
همه چیز آن متعلق به ایران است وارد بحث حقوقی شویم. 
اخیرا امارات لحن خود را تندتر کرده و در بیانیه اخیر از کلمه 
اشغال استفاده کرده که قطعا این برای روابط ایران و امارات 
خوب نیست و هیچ نتیجه ای هم برای امارات نخواهد 
ح این مباحث بازی کردن در  داشت. در شرایط کنونی طر
زمین رژیم صهیونیستی است و قطعا امارات هم هزینه اینکار 
را خواهد داد، ایران هم کشوری نیست که از این شیطنت ها 
بگذرد و این برای آینده منطقه خوب نیست. در حال حاضر 
دولت آقای پزشکیان به دنبال گسترش روابط و حل و فصل 
مسائل که قطعا رژیم صهیونیستی و دشمنان ما علاقه ای به 
اینکار ندارند، کشورهایی که در منطقه هستند و خودشان 
به شدت دنبال توسعه اقتصادی هستند، نیازمند روابط با 
گاهانه  ایران و آرامش هستند و این حرکت ها، حرکت های ناآ
و نابخردانه است. امارات سعی می کند در اجلاس اتحادیه 
عرب و خلیج فارس به لحاظ رابطه ای با کشور ها دارد این 
امتیاز را بگیرد و رد پایی از اینکه امارات مالک این جزایر 
است بگذارد اما زیاده روی در این زمینه تاوان سنگینی برای 

امارات خواهد داشت. 

نایب رئیس مجلس:

اشتباهاسرائیلدندانشکن  پاسخایرانبهکار
خواهدبود

نایب رئیس مجلس اظهار کرد: رژیم بی هویت کار غلطی 
انجام داد و شهید هنیه و مهمان رسمی دولت جمهوری 
اسلامی ایران را به شهادت رساند؛ اقدامی که خلاف قوانین 
بین الملل و پروتکل ها بود. علی نیکزاد گفت: در این شرایط 
ما باید پاسخ دندان شکنی می دادیم که حق مسلم ما هم 
بود. همان زمان برخی عنوان می کردند که عافیت طلبی را 
در پیش گرفتیم و نمی خواهیم جواب دهیم. حال اینکه 
کتیکی و خلاءهای پدافندی و نفوذ  آنچه از لحاظ تکنیکی، تا
لازم بود را بررسی کرده و تدابیری اندیشیده شد و در نهایت 
عملیات وعده صادق 2 رقم خورد. در عملیات وعده صادق 
2 بیش از ۸0 درصد عمل کرد. نایب رئیس مجلس بیان کرد: 
البته جمهوری اسلامی ایران اسلامیت و انسانیت را رعایت 
کرد و نقاط غیرنظامی هدف قرار نداد و نقاط نظامی هدف 
بود. موشک های ما از سه مسیر دفاعی بسیار مستحکم 
عبور کرد که در نظر دشمن خیلی مستحکم بود. نیکزاد 
گر دشمن بخواهد کار غیراخلاقی و  کنون هم ا کید کرد: ا تا
غیرقانونی انجام دهد حتما جواب دندان شکن محکم تری 
از وعده صادق 2 خواهد گرفت و این جواب ما، بنابر اقدامی 
است که در صحنه انجام می شود؛ همانطور که وعده صادق 
2 دقیق تر و گسترده تر از وعده صادق یک بود. نایب رئیس 
مجلس خاطرنشان کرد: در شرایطی اینها اعلام می کنند که 
گنبد آهنینی دارند که کسی نمی تواند به آن نزدیک شود. 
حال اینکه عملیات اخیر در نزدیکی خانه آن آدم کودک کش 
و بی منطق صورت گرفت، فردی که نمی توان حتی نام انسان 
کید کرد: جمهوری اسلامی ایران  را بر روی او گذاشت. وی تا
هیچ گاه جنگ طلب نبوده و نسبت به همسایگان تعارضی 
گر اسرائیل اشتباه کند  نداشته اما قطع به یقین بدانید ا
کنش ها  جواب دندان شکن می گیرد. وی با یادآوری وا
نسبت به عملیات وعده صادق 2 گفت: بعد از این عملیات 
همه با هر گرایش فکری از این کار خوشحال شدند چون به 
غیرت دینی ما و جایگاه جمهوری اسلامی ایران برخورده 
بود که در سرزمین ما بیایند و خلاف تمام قوانین بین المللی 

میهمان مان را به شهادت برسانند.

زیادهرویاماراتتاوانسنگینیدارد
یادداشت

خبر

چرا هیچ کس از پایان تحریم های 
شورای امنیت علیه ایران خوشحال نشد؟

 FATFبدون

درتحریمابدیهستیم
پایان تحریم های شورای امنیت علیه ایران 
یکشنبه شب به صورت رسمی اعلام شد. پس از 
گذشت ۸ سال از امضای توافق برجام، دبیرخانه 
شورای امنیت سازمان ملل با ارسال یادداشتی 
به کشور های عضو سازمان ملل متحد، پایان 
رسمی مقررات بند های ۳، 4 و ۶ ضمیمه ب 
قطعنامه 22۳۱، شامل آزمایش های موشکی، 
محدودیت صادرات و واردات اقلام موشکی به 
ایران و همچنین تحریم های مربوط به توقیف 
اموال و ارائه خدمات مالی به افراد و نهاد های 
ایرانی تحت تحریم شورای امنیت را به اطلاع 
کشور ها رسانده است. رزماری دیکارلو، معاون 
سیاسی دبیرکل سازمان ملل همچنین در 
دائم  نماینده  به  خطاب  گانه  جدا نامه ای 
جمهوری اسلامی ایران خاتمه مقررات مذکور 
و خروج افراد و نهاد های ایرانی از فهرست 
شورای امنیت را تایید کرده است. این نامه در 
حالی منتشر شده که بر اساس مفاد ضمیمه 
ب قطعنامه 22۳۱، این محدودیت ها تا ۸ 
کتبر 202۳( ادامه  سال پس از اجرای برجام )۱۸ ا
داشت که نهایتاً نیمه شب یکشنبه به وقت 
نیویورک و به صورت خودکار خاتمه یافت. 
این شرایط در حالی است که به نظر می رسد 
کنون چندان برای کسی  این پایان تحریم ها ا
در مقامات جمهوری اسلامی اهمیت نداشته 
باشد. کما اینکه لغو محدودیت های مذکور 
در حالی صورت می گیرد که در سال های اخیر، 
گسترده ای از  تلاش های سیاسی و حقوقی 
سوی آمریکا و اروپا برای اجماع سازی در جامعه 
جهانی به منظور بسترسازی برای تداوم این 
تحریم ها صورت پذیرفته بوده که هرچند نهایتا 
کامی سیاسی و حقوقی کشور های غربی در  با نا
بازگرداندن قطعنامه های قبلی شورای امنیت، 
محدودیت های مذکور به صورت رسمی خاتمه 
یافت، اما به نظر می رسد در ابعاد دیگری با 
شدت بیشتر سایه آن بر سر ایران است. در 
نهایت نیز تغییرات مورد اشاره در نامه دیکارلو 
هر چند راس ساعت ۱2 نیمه شب در وبسایت 
سازمان ملل و فهرست یکپارچه تحریم های 
سازمان ملل اعمال شد، اما به نظر می رسد 
کراین هستیم که نه  شاهد تاثیر درگیری در ا
فقط صنایع نظامی که شرکت های هواپیمایی 
ایران همچون ایران ایر و ماهان و البته بنادری 
گرفته  چون منطقه آزاد انزلی را نیز هدف 

است. 
 نامه ایران و پاسخ اروپا 

که رسما  ریشه های این تحریم های تازه 
عقب نشینی شورای امنیت سازمان ملل از 
تحریم هایش را نیز بی اثر کرده، اما دست کم در 
ماه های اخیر بسیار روشن و مشخص بود. در 
کتبر سال 202۳ سفیر و نماینده دائم جمهوری  ا
اسلامی ایران در سازمان ملل در نامه ای به 
آنتونیو گوترش دبیرکل سازمان ملل و رئیس 
شورای امنیت، درباره خاتمه برخی از مفاد 
قطعنامه 22۳۱ )20۱۵( شورای امنیت سازمان 
کید  کتبر 202۳( تا ملل متحد از 2۶ مهر )۱۸ ا
کرده بود: »همه محدودیت هایی که به ناحق 
بر انتقال و فعالیت های مرتبط با موشک های 
بالستیک جمهوری اسلامی ایران اعمال شده، 
از جمله مسدود کردن دارایی ها و خدمات مالی 
به افراد و نهاد های موجود در لیست 22۳۱، 
به طور خودکار خاتمه می یابد.« این نامه، اما 
کنش روبه رو شد و جوزپ  در همان زمان با وا
بورل، مسئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا در 
بیانیه ای گفته بود: »بریتانیا، فرانسه و آلمان به 
اتحادیه اروپا اطلاع داده اند تحریم های موشکی 
بالستیک، تسلیحاتی و اشاعه هسته ای علیه 
کتبر سال جاری براساس  ایران را که قرار بود در ا
توافق هسته ای سال 20۱۵ لغو شود حفظ 
خواهند کرد.« همچنین تروئیکای اروپایی نیز 
کنش به ادامه عدم  هشدار داده بود که در وا
پایبندی به تعهدات ذیل برجام و تشدید 
تنش های هسته ای، تحریم های سازمان ملل 
تحت »رژیم تحریم های داخلی« این کشور ها 
اعمال و بنابراین تحریم های اتحادیه اروپا و 

بریتانیا حفظ خواهند شد. 
 پایان در سکوت 

در حقیقت از آن موج شادمانی که هشت 
سال پیش و بعد از امضای برجام در جامعه 
برانگیخته شد و البته که بسیاری از اقتصاددانان 
و فعالان اقتصادی و سیاسی و حتی دولتمردان 
را نسبت به روند آنچه در پیش روست امیدوار 
کرده بود حالا دیگر اثری باقی نمانده است. کما 
اینکه تنها در ماه های اخیر و به خصوص پس از 
ادعاهای مربوط به همکاری ایران با روسیه که 
پیوسته با تکذیب جمهوری اسلامی همراه بوده، 
تحریم هایی شدیدتر از سوی آمریکا و کشور های 
غربی علیه ایران طراحی و اجرا شده است. در 
همین روز های اخیر نیز وضع تحریم اتحادیه 
اروپا علیه هواپیمایی ایران ایر با ادعای تکراری 
کمک به ارسال پهپاد و موشک های بالستیک 
ساخت ایران به روسیه، پرواز های تنها ایرلاین 
ایرانی را که هنوز به تعدادی از شهر های اروپایی 
تردد داشت، متوقف کرد. اتحادیه اروپا نیز همواره 
مدعی شده است که بخشی از این تحریم ها 
به دلیل مداخله این افراد و نهاد ها در انتقال 
موشک های بالستیک ایران به روسیه اعمال 
شده  است. در مقابل، اما مقام های جمهوری 
اسلامی بار ها گفته اند که که موشک بالستیک 
به روسیه تحویل نداده اند و اتهامات وارد شده از 

سوی اروپا و آمریکا را بی اساس می دانند. 

 رضا نصری
تحلیلگر مسائل بین الملل

زهرا نژادبهرام در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

رفعفیلترینگرفعفیلترینگ
 

کردهاست مرزمطالبهعبور کردهاستاز مرزمطالبهعبور از

 حامیان پزشــکیان منتظر برداشــته شــدن مانع 

بزرگ ارتباطی هســتند

تأخیر دولت در تغییر نگرش در مدیریت کشور 

جای نگرانی دارد

   رئیس جمهور در صحن مجلس وعده خود درباره 
رفع فیلترینگ را تکرار کرد. مهم ترین موانع رفع فیلترینگ 
چیست و آیا اراده کافی برای تحقق وعده ها در دولت 

وجود دارد؟
دغدغه های رئیس جمهور برای رفع فیلترینگ در طول 
مبارزات انتخاباتی و ضرورت عمل به آن اینک از مرز مطالبه 
ح است.  عبور کرده و به عنوان یک خواست عمومی مطر
در شرایط کنونی رای دهندگان به ایشان خواهان رفع این 
مانع بزرگ هستند. وعده های انتخاباتی در کنار تعهد به 
اقدام از اصلی ترین مسائلی است که می تواند تصویر دولت 
چهاردهم را برای مردم تبیین کند. یقینا وزیر جوان وزارت 
ارتباطات به روشنی می داند که رفع فیلترینگ از وظایف 
اصلی وی است و هر نوع مماشات یا مصالحه برای این مهم 
ح مطالبی چون اقداماتی  قابل توجیه نیست. در واقع طر
گرفته پاسخ به  کراتی صورت  در حال انجام است یا مذا
خواست عمومی و وعده رئیس جمهور نیست. انتظار تحقق 
وعده های انتخاباتی درخصوص فیلترینگ ضرورتی جدی 
است. ازاین رو تعلل در رفع فیلترینگ و اختلال در سرعت 
را بیشتر و جبران  اینترنت نه تنها پیامدهای اقتصادی 
ناپذیر می کند بلکه بستری برای کاهش تعاملات اقتصادی 
در عرصه اقتصاد دیجیتال که امروزه بخش بزرگی از اقتصاد 
جهانی را به خود اختصاص داده می شود. به همین دلیل 
ضروری است مسئولان دولت نسبت به رفع فیلترینگ، با 
، اقدام لازم را به عمل  توجه به خسارات ناشی از تداوم این امر
آورند. باقی ماندن بر فضای کنونی نه تنها به تشدید آسیب ها 
منجر می شود بلکه نگرانی نسبت به عدم تحقق وعده های 
انتخاباتی را با بیشتر می کند. این در حالی است که بیش از دو 
ماه از روی کار آمدن دولت چهاردهم با وعده رفع فیلترینگ 
می گذرد اما همچنان شاهد رونق فیلترشکن ها در بازار و افول 
خ می دهد که  سرعت اینترنت هستیم. این اتفاق در حالی ر
تأثیرگذاری فضای مجازی بر زندگی مردم جهان روزبه روز در 

حال افزایش است. 

و به  که تأثیرگذاری فضای مجازی ر  چرا در حالی 
افزایش است دولت تلاش جدی برای تحقق خواسته مردم 

در راستای ارتباط با جهان پیرامون نمی کند؟
برای  تلاش ها  همه  به رغم  که  است  این  واقعیت 
محدود سازی شبکه های اجتماعی در برخی کشورها از جمله 
ایران روزبه روز بر میزان محبوبیت و اثر گذاری آنها در جهان 
افزوده شده است. این اتفاق چنان است که موج رجوع به 
شبکه اجتماعی تلگرام پس از دستگیری مالك و بنیانگذار آن 
روندی فزاینده گرفت. امروزه شبکه های اجتماعی عنصری 
سیاسی  اقتصادی،  اجتماعی،  حیات  از  جدایی ناپذیر 
شهروندان جهان هستند. در حقیقت شبکه های اجتماعی 
بستری برای بروز و ظهور عینی افکار عمومی و شکل گیری نوع 
تازه ای از قدرت مردم است که شاید پیش از این کمتر قابل 
دسترس یا تجمیع بود. جایگاه شبکه های اجتماعی و نقش 
رسانه های نوین در عصر کنونی در کنار وقوع حوادث مختلف 
موید ورود هدفمند دولت ها برای کنترل و کاهش اثربخشی 
این شبکه ها است. این شبکه ها که هویتی نوین را برای 
دنیای کنونی در بستر ارتباط گروهی و فردی فراهم کرده اند، 
از قدرتی برخوردار شده اند که دولت ها را وادار به مداخله 
کرده است. موضوعی که نیازمند بررسی ابعاد آن در حوزه های 
گون است. با این وجود عملکرد دولت ها نسبت به  گونا

کنشی منطقی از منظر  شبکه های اجتماعی را شاید بتوان وا
رسمی دانست. اهمیت اشراف دولت ها بر مسائل امنیتی 
بر کسی پوشیده نیست، اما این مهم نباید بستری باشد که 
دولت ها را در برابر افکار عمومی قرار دهد. نکته این است که 
کنترل های غیراصولی و دسترسی بدون محدودیت و بدون 
مجوز دادگاه به داده های شهروندان، موجب بی اعتمادی به 
که این شبکه ها معنایی غیر از  این شبکه ها خواهد شد، چرا
گر مشترکان اعتمادشان  مشترکان و صاحبان حساب ندارد و ا
نسبت به آنها سلب شود، عملا از حیات تهی خواهند شد. 
از این رو در صورت تشدید فشار دولت ها بر این شبکه ها 
در کنترل بر داده ها، شبکه های تازه ای متولد می شود که 
کنش های سخت می کند و این  دولت ها را دوباره وادار به وا
چرخه ادامه خواهد داشت. کما اینکه در طول تولد این 
شبکه ها شاهد بروز و ظهور انواع تازه ای از آنها بوده ایم که 
قابلیت های متنوع و در عین حال امن تری را برای کاربران 

فراهم کرده اند. 

   موضوع دیگری که در هفته های اخیر موجب انتقاد 
حامیان دولت شده انتصاباتی است که در دولت صورت 
انتخاب  گرفته است. این وضعیت به خصوص درباره 
استانداران وجود داشته است. دیدگاه شما در این زمینه 

چیست؟
دولت  سازمان های  معاونین  و  وزرا  شدن  زمین گیر 
چهاردهم در ایجاد تغییرات نگرانی جدی است که دامن گیر 
که  این دولت شده است. دولت بیش از یک ماه است 
ظرفیت های کابینه را تکمیل کرده، اما در ایجاد تغییر در 
رده های اجرایی با نوعی کندی روبه رو شده که روزنه های  
امید را برای گشایش در مسائل کشور محدود کرده است. 
تغییرات جزیی در وزارتخانه ها و معاونت ها هنوز نتوانسته 
پاسخگوی تغییر مورد نظر برای گسترش روزنه های  امید 
ح شد. دولت چهاردهم  باشد که در انتخابات ۱۶ تیر مطر
با حضور مردمی روی کار آمد که درگیر مسائل ظاهراً ساده 
و درعین حال جدی هستند. از قطع مستمری ۱۳ هزار افراد 
دارای معلولیت در دولت سیزدهم گرفته تا مسائل مربوط 
به فیلترینگ، حجاب و عفاف که همچنان یکی از مهم ترین 

مسائل روز جامعه است و هر تصمیمی بدون کارشناسی 
ممکن است موجب افزایش دغدغه مردم شود که غیر از 
آسیب به فضای عمومی جامعه دستاوردی نخواهد داشت. 
از کمبود دارو گرفته تا اعتراض کادر درمان به ویژه پرستاران 
برای کمبود دستمزد تا اعتراضات بازنشسته ها و… که در 
صورت فعال تر شدن ارکان اجرایی دولت همه این موارد 
قابل بررسی و رفع است. با این وجود به دلیل عدم تکمیل 
کادر اجرایی مسائل همچنان باقی مانده و نگرانی ها بیشتر 
شده است. به عبارت دیگر مردم منتظر نتایج این تغییر 
هستند و هنوز تغییر مورد انتظار مردم محقق نشده و کارها 
با همان روش گذشته و با همان دست فرمان انجام می شود. 
گر تغییرات لازم که مسئولان ارشد کشور هم به لزوم آن  ا
توجه دارند، بیش از حد طول بکشد، نه تنها فرصتی برای 
تحقق شعار ها و گفتمان رئیس جمهور ایجاد نمی شود بلکه 

فرصت ها از دست خواهد رفت. 

   چرا تغییرات دولت پزشکیان در مدیریت کشور قابل 
مشاهده نیست؟چه موانعی در این زمینه وجود دارد؟

کید بر لزوم تغییر بود،  پیروزی مسعود پزشکیان به خاطر تا
اما ظاهرا گفتمان عدالت و شنیدن صدای بی صدایان در 
بدنه دولت هنوز نهادینه و تبدیل به حرکتی ملموس برای 
ایجاد شرایط مناسب نشده است. انتظار از وزرا و رؤسای 
سازمان ها برای ایجاد تغییرات در بدنه اجرایی ضرورتی 
گر قرار بود با همان رویکرد دولت  که ا انکارناپذیر است، چرا
گذشته فعالیت ها صورت بگیرد، پاسخگوی اعتراضات و 
مسائل و نگرانی ها چه کسانی خواهند بود؟ در واقع دولت 
کردن تغییرات با تکیه بر  چهاردهم چاره ای بجز اجرایی 
ابزار های قانونی نظیر به کارگیری سرپرستان برای آماده سازی 
شرایط لازم از نظر حقوقی ندارد و الزام به این کار بخش مهمی 
کنون با کندی همراه  از کارکرد های دولت پزشکیان است که تا
بوده است. من معتقدم در این زمینه دولت باید به دو نکته 
توجه کند. نخست اینکه سطوح معاونین وزرا و سازمان ها 
با  آنها  که ضرورت همگام بودن  سطحی سیاسی است، 
گفتمان دولت چهاردهم الزامی اساسی دارد. در غیر این 
صورت تحقق این گفتمان در لایه های اجرایی با چالش های 
جدی روبه رو خواهد شد و احتمالاً به سرانجام نخواهد رسید. 
در واقع گفتمان مبتنی بر عدالت و رفع تبعیض و قانونگرایی 
که پیام رئیس جمهور است باید مبنای چینش مدیران ارشد 
در قالب توافق بر این سه عنصر باشد و هرگونه بی توجهی 
به این موارد بیانگر نادیده انگاری وزرا و رؤسای سازمان ها 
برای تحقق این گفتمان است. نکته دوم در بخش مدیریت 
میانی است. شایسته سالاری مبتنی بر شفافیت و شجاعت 
غ از تبعیض  و سلامت عناصر اصلی در گزینش مدیریتی فار
نقطه اتکای سازمان اداری کشور است که تحقق آن در دولت 
چهاردهم الزامی است. مدیران میانی برخاسته از سازمان 
ج متعدد کارشناسی و ریاست  اداری کشور هستند که مدار
اداره را طی کرده اند و قادر هستند در بستر آشنایی با این 
رویکرد سازمانی در اجرای دستورالعمل های دولت چهاردهم 
و مدیران ارشد آن در تحقق گفتمان رئیس جمهور تدارک 
اجرایی لازم را داشته باشند. از این رو با تکیه بر تجارب جهانی 
و دولت های پیشرفته می توان از ظرفیت نیرو های تعلیم 
دیده بدون توجه به نگرش سیاسی آن ها در همه بخش های 
اجرایی به دور از مسئولیت های سیاسی که پیشتر به آن 

اشاره رفت استفاده کرد. 

تعلل در رفع فیلترینگ و اختلال در سرعت 
اینترنــت نــه تنهــا پیامدهــای اقتصــادی را 
بیشتر و جبران ناپذیر می کند بلکه بستری 
برای کاهش تعاملات اقتصــادی در عرصه 

اقتصاد دیجیتال می شود

در صــورت تشــدید فشــار دولت ها بــر این 
شــبکه ها در کنترل بر داده ها، شــبکه های 
تازه ای متولد می شود که دولت ها را دوباره 
کنش های ســخت می کند و این  وادار بــه وا

چرخه ادامه خواهد داشت 

»آرمان ملی«- احسان انصاری: مسعود پزشکیان صبح سه شنبه در حاشیه 
تقدیم بودجه ۱۴۰۴ به مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی در پاسخ به این 
پرسش که آیا شما همچنان به وعده هایی که به مردم دادید از جمله موضوع 
رفع فیلترینگ پایبند هستید، بیان کرد: ما حرف هایی که زدیم تا آخر پای آن 
هستیم و به وعده های خود پایبند هستیم. قطعا در حال تلاش هستیم تا 
حرف هایی که زده ایم در عمل پیاده کنیم. در خصوص رفع فیلترینگ نیز وزیر 
ارتباطات، اطلاعات را جمع آوری کرده و در نشست سران گزارش دادند. قرار شد 

هم مجلس و هم قوه قضائیه و وزارت ارتباطات جمع بندی داشته باشند و مراحل 
طی شود.« وعده رفع فیلترینگ در حالی دوباره توسط رئیس جمهور تکرار 
می شود که در هفته های اخیر فعالان اجتماعی و مدنی نسبت به این موضوع 
افزایش پیدا کرده بود. از سوی دیگر انتصابات اخیر در دولت و به خصوص 
استانداران نیز مورد انتقاد حامیان دولت بوده است. »آرمان ملی« برای تحلیل 
و بررسی این مسائل با دکتر زهرا نژادبهرام استاد علوم ارتباطات و عضو سابق 

شورای شهر تهران گفت وگو کرده که در ادامه می خوانید. 

وزیر راه و شهرسازی درباره اینکه وزرای 
پیشین درباره ساخت مسکن کارگری مطالبی 
را عنوان کرده بودند، آیا آماری از ساخت این 
مسکن ها وجود دارد، اظهار داشت: تمام 
موارد از جمله مسکن محرومین، سرپرست 
، کارگران همه این ها تکالیفی است که  خانوار
باید آورده ها و تنظیم بودجه ها به گونه ای 
انجام گیرد که بتواند محقق شود. فرزانه صادق 
کید کرد: من آن چیزی را که می گویم  گفت: تا
باید بتوانم عمل کنم، با آمار دادن و اعدادی 
که به عمل نمی رسد، مردم بهترین قاضیانی 
هستند که می توانند قضاوت کنند زیرا این 
گفته می شود را باید در اجرا  که  چیزهایی 
ببینیم. تمام تلاش من و همکارانم این است 
هر آنچه که وعده داده شده و تعهد ایجاد 
شده بنا بر آورده ای که مردم آورده اند با تمام 

مشکلات و محدودیت ها بتوانیم حل کنیم. 
من  همچنان  اینکه  کرد:  خاطرنشان  وی 
که قابلیت اجرا شدن  وعده هایی را بدهم 
نداشته باشد و بودجه های پشتیبانش را 
همچنان نداشته باشم درست نیست و من 
کار پرهیز می کنم، این به آن معنی  از این 
نیست که در جهت تحقق مسکن محرومین 
این است  بلکه معنی اش  اقدام نمی کنم، 
که محقق شود  که باید برنامه ای را بدهم 
از  که بتوانیم  و تمام تلاش مان این است 

کنیم.  را محقق  برنامه ها  این  سایر منابع 
وزیر راه و شهرسازی درباره اهدای واحد 
مسکونی به بازماندگان حادثه طبس گفت: 
کید آقای رئیس جمهور به تأمین مسکن  تا
خانواده های داغدیده بود و ما بررسی کردیم 
و این نکته خوب است که در جریان باشید؛ 
وقتی بررسی کردیم دیدم که این خانواده های 
کنش آنها هم در 4 الی ۵  فاقد مسکن که پرا
کثرشان حتی تمکن اینکه در  استان است ا
قانون جهش تولید مسکن ثبت نام هم کرده 

باشند را نداشتند این خودش پالس بسیار 
مهمی است. یعنی ما روش هایی را می رویم 
که شاید آن محروم و آن متقاضی واقعی را 
خانه دار نکنیم. وی افزود: با دستوری که آقای 
رئیس جمهور دادند و با بررسی که ما در وزارت 
راه و شهرسازی کردیم با اولویت، برای همه 
زنان سرپرست خانوار و کودکان شان حتما بنا 
بر قوانینی که در حال حاضر هم وجود دارد، 
تخصیص مسکن انجام می گیرد، حتما از من 
مطالبه گری این مورد را داشته باشید، من دارم 
می گویم ظرف یکماه آینده؛ یک ماه آینده از 
گذاری بسته شده  من بپرسید چند قرارداد وا
گذاری  است. وزیر راه و شهرسازی درباره آمار وا
مسکن به بازماندگان حادثه طبس گفت: در 
شهرهای مختلف متفاوت است و فکر می کنم 

بیش از ۵0 نفرند که فاقد مسکن هستند. 

زیر راه و شهرسازی: 

 روشهایفعلیافرادمحرومومتقاضیواقعی
راخانهدارنمیکند


